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BRMG-KSiT-IX.0012.09.2012 
 
 

PROTOKÓŁ Nr 25-09/2012 
 

Z posiedzenia Komisji Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska, które 
odbyło się dniu 26 września 2012 roku, rozpoczęte o godz.15.30, w sali 
nr 003- Nowy Ratusz przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załącznik nr 1, 
załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Na stan siedmiu (7) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło 
siedmiu (7), czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Mirosław Zdanowicz – 
Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska. 
 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 25 posiedzenie, powitał zebranych i 
poinformował, Ŝe porządek obrad został wysłany do radnych drogą elektroniczną w 
terminie regulaminowym, porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
W dalszym ciągu posiedzenia Przewodniczący Mirosław Zdanowicz poddał pod 
głosowanie przyjęcie przedstawionego poniŜej porządku posiedzenia. 
 
 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie: 
rezygnacji z członkowstwa Miasta Gdańska w Międzynarodowej 
Organizacji Turystycznej Baltic Sea Tourism Commission (BTC) – 
druk nr 641. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 
2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 

określenia zasad ustalania i poboru oraz terminu płatności i 
wysokości stawki opłaty miejscowej na terenie Miasta Gdańska. – 
druk nr 662. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 
3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 

Uchwałę  w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Miasta Gdańska na lata 2012-2040 – druk nr 669. 

             Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
Uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 2012 
rok. – druk nr 670 .  

             Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 



 

2 
 

5. Omówienie przebiegu wykonania budŜetu Miasta Gdańska za I 
półrocze 2012 roku. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

6. Ocena EURO 2012 oraz podsumowanie sezonu turystycznego. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

7. Centrum Sportów Motorowych i Rekreacji.  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

8. Prezentacja planu rozwoju infrastruktury extreme w Gdańsku. 
 

9. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja 
                                                             
 
 

Głosowanie: 
Komisja - porządek przyjęto i przegłosowano jednogłośnie – 7 głosami za. 

 
PUNKT  - 1 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie: 
rezygnacji z członkowstwa Miasta Gdańska w Międzynarodowej Organizacji 
Turystycznej Baltic Sea Tourism Commission (BTC) – druk nr 641. 
 sprawa: BRMB – S.0006.204.2012.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z 
sesji Rady Miasta Gdańska z września 2012 roku.) 
 
Pan Andrzej Socik  – Kierownik Biura Współpracy Metropolitalnej Wydziału 
Polityki Gospodarczej Urzędu Miejskiego w Gdańsku – zreferował  przedmiotowy 
projekt uchwały – druk nr 641.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Czy do projektu uchwały macie państwo jakieś pytania. Proszę bardzo radny 
Krzysztof Wiecki. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Mam pytanie odnośnie, co przez te 16 lat Gdańsk zyskał na uczestnictwie w tych 
strukturach. 
 
Pan Andrzej Socik  – Kierownik Biura Współpracy Metropolitalnej Wydziału 
Polityki Gospodarczej Urzędu Miejskiego w Gdańsku 
To znaczy podsumowując te 16 lat ostatnia korzyść jaka była to było w 2007 rok 
duŜa konferencja z udziałem ekspertów międzynarodowych ze Stanów 
Zjednoczonych i z Europy Zachodniej. Zorganizowana właśnie w Gdańsku ponad 120 
osób. Z naszej strony równieŜ kooperatorem którzy się zajmują obsługą tych 
statków wycieczkowych i to była taka namacalna korzyść a pyzatym kwestia 
umieszczenia naszej oferty miasta Gdańska na stronach BBC i ukazujący się 
biuletyn który ta organizacja wydawała. To w zasadzie były te korzyści. Tak jak 
mówię od 2007 roku naszym reprezentantem tej organizacji jest pani Joanna 
Górska. Prezes Gdańskiej Organizacji Turystycznej. Wydawało nam się, Ŝe 
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wydelegowanie przedstawiciela z organizacji która skupia branŜę nada jakiś impuls 
działań, tak się nie stało. 
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Członkowie Stowarzyszenia pewnie bardziej konkurują między sobą niŜ 
współpracują. 
 
Pan Andrzej Socik  – Kierownik Biura Współpracy Metropolitalnej Wydziału 
Polityki Gospodarczej Urzędu Miejskiego w Gdańsku 
To znaczy tam jest biznes bardziej prywatny. Mało jest takich działań wspólnych 
integrujących członków a korzyścią. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Co pan miał tez na myśli mówiąc, Ŝe działalność tej organizacji na profile to jest 
śladowa skoro w dalszej części powiedział pan, Ŝe polska przystępuje do tej 
organizacji. 
 
Pan Andrzej Socik  – Kierownik Biura Współpracy Metropolitalnej Wydziału 
Polityki Gospodarczej Urzędu Miejskiego w Gdańsku 
Polska Organizacji Turystyczna przystąpiła do niej w 2003 roku ze wzglądów 
prestiŜowych, Ŝeby Polska jako kraj nadbałtycki było reprezentowana. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Co znaczy śladowa działalność. 
 
Pan Andrzej Socik  – Kierownik Biura Współpracy Metropolitalnej Wydziału 
Polityki Gospodarczej Urzędu Miejskiego w Gdańsku 
To znaczy mało się dzieje, wręcz w tej chwili sprowadziło to się do tego, Ŝe jedno 
w roku jest spotkanie statutowych władz które się odbywa, które musi się odbyć de 
facto i to tyle. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa ma jeszcze jakieś pytania. JeŜeli nie to 
poddaje pod głosowanie. 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie: rezygnacji z członkowstwa Miasta Gdańska 
w Międzynarodowej Organizacji Turystycznej Baltic Sea Tourism 
Commission (BTC) – druk nr 641. 
  
Głosowanie: 
 
Komisja –  jednogłośnie 7 głosami za, - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 641 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 25-09/58-22/2012). 
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                                                     PUNKT  - 2 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia 
zasad ustalania i poboru oraz terminu płatności i wysokości stawki opłaty 
miejscowej na terenie Miasta Gdańska. – druk nr 662. 
 sprawa: BRMB – S.0006.225.2012.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z 
sesji Rady Miasta Gdańska z września 2012 roku.) 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska – zreferowała  przedmiotowy 
projekt uchwały – druk nr 662.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Czy do projektu uchwały macie państwo jakieś pytania.  
 
Radny Piotr Borawski - członek Komisji Sportu i Turystyki 
Jaki jest nasz obowiązek, Ŝeby taką w ogóle opłatę pobierać. Czy my mamy 
obowiązek ją pobierać. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak. Mamy obowiązek ją pobierać tak jak podatku od posiadania psów. 
Ustawodawca mówi, Ŝe Rada moŜe uchwalić ale nie musi. Natomiast w przypadku 
opłaty musi. 
 
Radny Piotr Borawski - członek Komisji Sportu i Turystyki 
Rozumiem Ŝe te 600 tysięcy to jest cały przychód. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
To jest cały przychód roczny. 
 
Radny Piotr Borawski - członek Komisji Sportu i Turystyki 
To nie jest to co zyskamy na podwyŜce. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Nie, to jest po prostu przychód na przyszły rok. Taka jest kwota zaplanowana. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Ja rozumiem, Ŝe w tym roku jeszcze nie wiemy ale ile było w ubiegłym roku 
przychodu z tego tytułu. Czy pani ma taką wiedzę.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
W tym roku w granicach 800 tysięcy złotych. Tak Ŝe, jest chyba minimalne 750 
tysięcy. Zaraz powiem jaka jest zaplanowana kwota. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
A jaka jest maksymalna stawka. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Stawka 2,17. 
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Radny Adam Nieroda – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Jakie są koszty ściągania. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
To inkasenci pobierają i z tego mają 20 procent. Mamy zaplanowaną kwotę na rok 
2012 w wysokości 1.150.000 tysięcy złotych. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Czyli jakieś 25 % więcej. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Mamy na rok 2012, natomiast na 2013 zaplanowaliśmy mniejszą kwotę z uwagi na 
to, Ŝe tej kwoty po prostu nie osiągniemy. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Ja się tylko zastanawiam, bo w poprzedniej kadencji zrezygnowaliśmy z opłaty za 
psy. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Ja tłumaczyłam. Nie ma takiej opcji, ze Rada moŜe nie podwyŜszać stawki. 
Natomiast Rada nie moŜe zlikwidować tej opłaty. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
O ile ona jest na przyszły rok wyŜsza w stosunku do tego roku. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
O 4%. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
podziękował za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było więcej głosów w 
dyskusji, Komisja przystąpiła do głosowania. 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia zasad ustalania i poboru oraz 
terminu płatności i wysokości stawki opłaty miejscowej na terenie Miasta 
Gdańska. – druk nr 662. 
  
 
Głosowanie: 
 
Komisja –  jednogłośnie 7 głosami za, - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 662 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 25-09/59-23/2012). 
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                                                     PUNKT  - 3 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej Uchwałę  
w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta 
Gdańska na lata 2012-2040 – druk nr 669. sprawa: BRMB – 
S.0006.232.2012.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z września 2012 roku.) 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska – zreferowała  przedmiotowy 
projekt uchwały – druk nr 669.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
podziękował za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było głosów w dyskusji, 
Komisja przystąpiła do głosowania. 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej Uchwałę  w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2012-2040 – druk nr 
669.   
 
 
Głosowanie: 
 
Komisja –  6 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 głosów wstrzymujących się - 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 669 i 
wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 25-09/60-24/2012). 
 
 

                                                     PUNKT  - 4 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
Uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 2012 rok. – 
druk nr 670 . sprawa: BRMB – S.0006.233.2012.WK (Oryginał projektu uchwały 
w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z września 2012 roku.) 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska – zreferowała  przedmiotowy 
projekt uchwały – druk nr 670 z Autopoprawką. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
podziękował za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było głosów w dyskusji, 
Komisja przystąpiła do głosowania. 
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USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej Uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu 
Miasta Gdańska na 2012 rok. – druk nr 670 z Autopoprawką.   
 
 
Głosowanie: 
 
Komisja –  6 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 głosów wstrzymujących się - 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 670 
z Autopoprawką i wnioskuje o przyjęcie projektu (Opinia nr 25-09/61-25/2012). 
 
 

                                                     PUNKT  - 5 
 
Omówienie przebiegu wykonania budŜetu Miasta Gdańska za I półrocze 
2012 roku. 
  
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska – zreferowała  przebieg 
wykonania budŜetu Miasta Gdańska za I półrocze 2012 roku. 
  
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki  
Czy Komisja ma jakieś pytania. 
 
Radny Piotr Borawski - członek Komisji Sportu i Turystyki 
Do części ogólnej ja bym chciał jedno pytanie, bo tam zabrakło generalnie 2012 
roku przyjmowaliśmy dosyć optymistyczne załoŜenia w takich ramkach 
ekonomicznych. Tam był wzrost PKB 4% jeŜeli dobrze pamiętam. Mam pytanie w 
związku z tym, czy widzimy jakiś problem jeŜeli chodzi o ściągalność podatków, 
jeŜeli chodzi o te wszystkie przychody. Czy jest widoczny jakiś regres i nie 
wykonanie tego co sobie zaplanowaliśmy. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Proszę państwa, w zakresie podatków lokalnych, poniewaŜ przede wszystkim 
podatek od nieruchomości jest podatkiem majątkowym, więc PKB nie ma wpływu 
na to jaka pozycja finansowa oczywiście przedsiębiorców ma wpływ werbowaniu 
podatków. Tutaj nie widzimy Ŝadnego zagroŜenia. Podatek od nieruchomości jest 
wykonywany prawidłowo i prognozowanie jest wykonanie nawet ponad 100%. 
Natomiast widać oddziaływania sytuacji gospodarczej, finansowy przedsiębiorców, 
osób fizycznych poprzez podatek od czynności cywilno prawnych. Są mniejsze 
wpływy niŜ zaplanowano. JuŜ raz skorygowaliśmy w miesiącu sierpniu plan ale to 
było związane z wyrokiem Europejskiego Trybunału Sprawiedliwości, który orzekł, 
Ŝe udzielamy poŜyczki w ramach kapitałowych po prostu nie podlegają opłacie 
skarbowej. W związku z tym po takim orzeczeniu przedsiębiorcy wystąpili do 
Urzędów Skarbowych o zwrot tego podatku. Ten podatek zwracamy w tym roku w 
wysokości 8 milionów złotych i o tę wysokość skorygowaliśmy, ale teŜ jest proszę 
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państwa zagroŜenie, Ŝe z tego tytułu nie wykonamy pełnej wysokości dochodów. 
Tak samo jeŜeli chodzi o CIT jestem po rozmowie z naczelnikiem Pomorskiego 
Urzędu Skarbowego. Natomiast PIT, prawda jest, Ŝe nie skorygowaliśmy wpływów z 
PITu w stosunku do niŜszej prognozy PKB, mieliśmy 4% według pierwszego 
zawiadomienia Ministra Finansów, potem było drugie na podstawie my 
skorygowaliśmy ale nie ma aŜ takiego duŜego zagroŜenia w wykonaniu PITu. Nie 
wykonamy go prawdopodobnie w granicach 12 milionów złotych ale nie ma takiego 
ryzyka, Ŝe to będzie kwota ponad 25 milionów złotych jak było zakładane 
pierwotnie przez Ministra w tym drugim zawiadomieniu. Tu powinniśmy sobie 
poradzić w ramach podatku od nieruchomości większego wykonania. Tak Ŝe te 
przepływy finansowe między tymi podatkami nie powinny zachwiać naszej 
płynności. Natomiast nie ukrywam, Ŝe CIT moŜe być wielkim problemem. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Te 8 milionów o których pani mówiła, Ŝe musimy wracać to juŜ jest zwrócone i za 
jaki okres czasu to się zwraca? 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
To się podatek zwraca za 3 lata wstecz. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Czyli to nie jest tylko za ten rok.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Za kilka lat. 
 
Radny Adam Nieroda – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Jak procentowo w stosunku do dochodów wygląda w tej chwili nasze zadłuŜenie tak 
w przybliŜeniu. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Na koniec 2012 roku 48,3% 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki  
Czy macie pytania jeszcze członkowie Komisji, bo gdybyście jakieś szczegółowe 
mieli to moŜemy prosić panów dyrektorów o dodatkowe informacje. A ja chciałem 
się zapytać, czy te wszystkie sklepy, sieci typu śabka, Lidl i teraz jeszcze jest taki 
dodatkowy Biedronka, czy oni płacą jakiekolwiek opłaty. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Płacą podatek od nieruchomości.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki  
Ale czy one muszą płacić, czy jakieś uniki robią. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
To znaczy, podatek od nieruchomości ja wiem, Ŝe u nas płacą. Natomiast jeśli 
chodzi o podatek dochodowy poniewaŜ pobierają to Urzędy Skarbowe a nam 
przekazują jako dla Gdańska, gminy i powiatu 8,11% z tego zebranego podatku. Czy 
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w tym podatku jest Biedronka czy Lidl to oni czy korzystają z jakiś zwolnień, czy 
mają straty my tego nie wiemy, bo to jest objęte tajemnicą skarbową. 
 
Radny Piotr Dzik – członek Komisji Sportu i Turystyki 
MoŜe pani Skarbnik tu chodzi moŜe panu przewodniczącemu o to czy oni płacą 
Gdańsku czy tam co mają centralę. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Ale jeŜeli mają siedzibę w Warszawie czy tam w innym mieście to nam teŜ płacą 
tylko w zaleŜności od liczby zatrudnionych pracowników. Czyli nie jest to czyste 
wskaźnik 8,11 tylko jest uzaleŜniony od liczby zatrudnionych pracowników na 
terenie Gdańska.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki  
Ja się spotkałem z taką opinią, Ŝe te mniejsze wpływy takie z PITów to są związane 
z tym, Ŝe plajtują wszystkie te małe sklepiki poprzez te właśnie Biedronki, Lidle i 
wszystkie podobne, bo oni nic nie płacą. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
To znaczy, jeŜeli chodzi o PIT to ci wszyscy którzy zadeklarują, Ŝe ich miejsce 
zamieszkania jest Gdańsk, mogą mieszkać i Warszawie ale jeŜeli zadeklarują, Ŝe 
mieszkają w Gdańsku to ten podatek w wysokości prawie 50 % jest odprowadzany 
do miasta Gdańska. Tak jest z podatkiem PIT. Natomiast jeŜeli chodzi o CIT to 
jeŜeli ma swoją siedzibę w Gdańsku to płaci 8,11, jeŜeli ma oddziały w Gdańsku to 
płaci w zaleŜności od liczby zatrudnionych pracowników. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Dziękuję, wobec tego jeŜeli nie ma więcej pytań dodatkowych do wykonania 
budŜetu za I półrocze, bardzo dziękuję pani Skarbnik. Przyjmujemy to do 
akceptującej  wiadomości i Ŝyczymy Ŝeby to drugie półrocze było pozytywnie.  
 

                                                     PUNKT  - 6 
 
 
Ocena EURO 2012 oraz podsumowanie sezonu turystycznego. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Do pana Socika to mam takie pytanie. Czy Gdańsk rozpatruje coś takiego na 
przykład jakieś miejsca, zniŜki albo w ogóle bezpłatne dla turystów załóŜmy po 70 
roku Ŝycia. Pytam się dlatego, bo byłem w Rzymie i na przykład nie płaciłem i moi 
koledzy tam nie płacili. Czy u nas są w ogóle jakieś zniŜki dla turystów. 
 
Pan Andrzej Socik – Kierownik Biura Współpracy Metropolitalnej Wydziału 
Polityki Gospodarczej  
Oczywiście Ŝe tak. Globalnie tego rada nie moŜe tego uchwalić. Jedyną formą, 
która była przed chwilą którą przegłosowaliście państwo tą opłatę miejscową, tam 
emeryci albo są w ogóle zwolnieni albo płacą 50%. Natomiast wszystkie inne wstępy 
do muzeów, do obiektów teŜ są objęci zniŜką ale to juŜ jest w gestii gospodarzy 
tych obiektów. 
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Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Proszę bardzo pan Weinar. 
 
Pan Zbigniew Weinar – Z-ca Dyrektora Biura Prezydenta ds. Sportu i EURO 
2012 – przedstawił prezentację dot. przebiegu EURO 2012. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Bardzo dziękuję panu Weinerowi. Powiem, Ŝe to była wyjątkowa impreza. Czy pan 
Leszek Paszkowski chciałby coś dodać do strefy kibica. 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
Strefa kibica powiedziałbym w skrócie to wielki projekt. Zorganizowany w sposób 
przemyślany, chodzi o topografię. Wszystkie wpłaty jeszcze nie wpłynęły. Bilans 
wstępnie się rysuje taki który jest na tle kraju najkorzystniejszy. 
 
Radny Piotr Dzik – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Ile był przewidywany zysk. 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
Nie jestem teraz wstanie powiedzieć na ten temat dostatecznie. Mówiłem, Ŝe 
wszystkie faktury nie spłynęły. Z innych takich jakby rzeczy które warto zaznaczyć, 
Ŝe nie zdarzyły się Ŝadne praktycznie incydenty powaŜniejsze. Oceniam to jako 
bardzo udaną i waŜną imprezę dla miasta Gdańska. To nie jest tylko moja opinia 
ale i wielu mieszkańców. MoŜemy być naprawdę dumni z tego projektu jako EURO i 
jako strefa kibica. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Bardzo dziękuję. Proszę pana Socika w sprawie turystyki. 
 
Pan Andrzej Socik – Kierownik Biura Współpracy Metropolitalnej Wydziału 
Polityki Gospodarczej  
Wiadomo oczywiście, Ŝe ten sezon był specyficzny ze wzglądu na EURO. Natomiast 
juŜ badania, które są prowadzone był objęty równieŜ czerwiec. Czerwiec był juŜ 
pokazany jako około 30% wzrost liczby turystów, którzy nas odwiedzili. W 
porównaniu do analogicznego okresu roku ubiegłego. Oczywiście jak zwykle w 
przewadze byli tutaj turyści niemieccy ale juŜ wśród Hiszpanów zanotowaliśmy 
około 10 % przyrost, Włochów ponad 2% więcej, Irlandczyków teŜ ponad 2,5 %. Czyli 
ten efekt po EURO juŜ w lipcu i w sierpniu było zdecydowanie widać. ObłoŜenie w 
hotelach średnio około 80%. Tutaj ciekawostka, bo największe obłoŜenie miały te 
hotele dwu gwiazdkowe. Czyli nie ta wyŜsza półka. Oczywiście badania nasze 
dotyczą stricte turystów którzy nocują w Gdańsku, bo tych jest około 70%. 
Natomiast 30% to są ci którzy przyjeŜdŜają na kilka godzin do Gdańska, nocują poza 
Gdańskiem. To jest Trójmiasto i Kaszuby, Kociewie. Turyści zagraniczni oczywiście 
nocują głównie w hotelu, to jest około 34-35%. Natomiast turyści polscy kwatera 
prywatna i głównie u rodziny. Ciekawostką jest tutaj z tych badań czy 
zaobserwowań  wyszło, Leszek podał 150 tysięcy kibiców zagranicznych. Natomiast 
w tym okresie stanowiło to około 64% turystów w ogóle przebywających w Gdańsku. 
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Czyli w sumie moŜemy powiedzieć, Ŝe w czerwcu było około 250 tysięcy 
odwiedzających Gdańsk.  
 
Jeśli chodzi o wydatki turystów, mimo Ŝe ich było więcej, to troszeczkę mniej 
zostawialiśmy 327 złotych, a w zeszłym roku było to 430 złotych. Tutaj róŜnica 
znaczna. Główne wydatki to oczywiście zakwaterowanie. Jeśli chodzi o turystów 
zagranicznych i polskich, natomiast na drugim miejscu wśród turystów 
zagranicznych zakupy i wyŜywienia, a wśród turystów polskich wyŜywienie i później 
zakwaterowanie.  
 
Jeśli chodzi o Port Lotniczy jak państwo śledzą oczywiście statystyki, przyrost 
liczby obsłuŜonych pasaŜerów w tym okresie jest rzędu 20 % w porównaniu do roku 
ubiegłego.  
 
Oczywiście jako ciekawostka z informacji turystycznej, ten nowy punkt Pomorskie 
Centrum Informacji Turystycznej otwarte w Bramie WyŜynnej w maju, tuŜ przed 
EURO cieszył się bardzo duŜym zainteresowaniem nie tylko w czerwcu wśród 
kibiców ale w ciągu całego sezonu. To tak jak dla przykładu podam, Gdańskie 
Centrum Informacji na Długim Targu było w okresie od stycznia do sierpnia 41 
tysięcy obsłuŜonych to w Bramie WyŜynnej było ponad 34 tysiące. Czyli widzimy, Ŝe 
strzał w dziesiątkę. Warto było czekać, warto było zainwestować w to w Bramę 
WyŜynną i w końcu koncentracja tego ruchu turystycznego i kontaktu turysty z 
informatorem turystycznym w tym miejscu się najbardziej sprawdziła. 
Potwierdzają to najświeŜsze dane, które dzisiaj usłyszałem, Ŝe średnio około 600 
osób korzysta z tego punktu dziennie. 
 
Jeśli chodzi o produkt sztandarowy jakim jest karta turysty, która oczywiście jest  
podawana jako przykład bardzo dobrego rozwiązania w skali kraju. W tym roku 
zanotowano ponad 50% wzrost sprzedaŜy. W zeszłym roku było 5,5 tysiąca, w tym 
roku szacuje się, Ŝe do końca roku sprzedaŜy będzie około 8,5 tysiąca sztuk. Czyli 
taŜ produkt, który warto było wdroŜyć.  
 
I na zakończenie statki wycieczkowe. ChociaŜ ich jest ciągle za mało ale 
zanotowaliśmy wzrost. W zeszłym roku było 21 zawinięć, w tym roku 29, jeszcze 
jest jedno przewidywane na listopad. 
 
Radny Piotr Dzik – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Ostatnie chyba. 
 
Pan Andrzej Socik – Kierownik Biura Współpracy Metropolitalnej Wydziału 
Polityki Gospodarczej  
Tak, 17 czy któregoś listopada 
 
Radny Piotr Dzik – członek Komisji Sportu i Turystyki 
A w październiku? 
 
Pan Andrzej Socik – Kierownik Biura Współpracy Metropolitalnej Wydziału 
Polityki Gospodarczej  
Nie ma w październiku. We wrześniu było i teraz juŜ jest praktycznie po sezonie. 
Jeszcze jedno zawinięcie jest planowane w listopadzie. 
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W Gdyni w tym okresie, w tym sezonie 72 zawinięcia. Oczywiście większość tych 
turystów którzy przypływają do Gdyni odwiedza Gdańsk i oni tutaj zostawiają 
pieniądze jeśli chodzi o róŜnego rodzaju usługi.  
 
Jako ciekawostkę podam równieŜ kwestię spotkań biznesowych, które są 
organizowane. ChociaŜ to nie dotyczy sezonu oczywiście tylko tych okresów 
przedsezonowych i posezonowych w ubiegłym roku było 5 tysięcy róŜnego rodzaju 
spotkań, konferencji. W samym Gdańsku ponad 2,5 tysiąca.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Bardzo dziękuję. Pan Sylwańczyk moŜe chciałby coś dopowiedzieć. 
 
Pan Marcin Sylwańczyk – Kierownik Referatu Imprez Sportowych Biura 
Prezydenta ds. Sportu i Euro 2012 
Korzystając z okazji, chciałem powiedzieć Ŝe udało nam się podczas olimpiady 
zrobić gdańską strefę olimpijską. Była to jedna z niewielu stref która 
funkcjonowała z taką ilością osób w Polsce. Robiliśmy ją wspólnie z Polskim 
Związkiem Piłki Siatkowej. Było duŜe zainteresowanie dziennikarzy, gdańszczan i 
turystów.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Bardzo dziękuję. Pan Andrzej musi podsumować jako szef. 
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu i Euro 2012 
Powiem państwu, dzisiaj mi się wydaje, Ŝe to juŜ historia. Przez tyle lat w jakimś 
napięciu coraz bliŜej coraz większe napięcie. Teraz to powoli schodzi. Mamy 
satysfakcję przede wszystkim taką, Ŝe jest uczucie spełnionej misji. Oczywiście w 
pewnych sprawach chciałoby się robić lepiej, szybciej ale z drugiej strony jak 
przyjeŜdŜali do nas Rosjanie i chcą się uczyć przed Mistrzostwami Świata to mamy 
satysfakcję, Ŝe my moŜemy im lepiej doradzić niŜ Niemcy, Szwajcarzy czy 
Austriacy, bo w Szwajcarii, w Austrii czy w Niemczech organizowano Mistrzostwa na 
zasadzie organizacji a nie inwestycji, budowania czegoś nowego, dróg, lotnisk. 
Myślę, Ŝe wszystkie miasta a Gdańsk spełniło oczekiwania zarówno 
pomysłodawców, organizatorów, mieszkańców. To było niezwykle istotne. Istotna 
była ta gra wstępna, to przygotowywanie róŜnych grup załogowych do zwiedzenia 
stadionu. Nauczenia się mówienia o obiekcie nasz obiekt, bo to utoŜsamianie się 
mieszkańców, księŜy, nauczycieli, taksówkarzy z tym Ŝe to jest nasza impreza 
spowodowała, Ŝe oni nie byli gośćmi, oni byli gospodarzami. Później oficjalnie na 
jakiś spotkaniach tak jak słyszałem gdańszczanie mówili z wielką radością i 
satysfakcją, Ŝe nam się udało. Mimo, Ŝe nie pracowali przy tym EURO ale nam się 
udało. I o to chodzi. 
 
Radny Piotr Borawski – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Mam pytanie o infrastrukturę. Mianowicie nie wiem czy to do dyrektora 
Paszkowskiego, czy do Wydziału Sportu, co z tym słynnym boiskiem w Oliwie 
niemieckim. 
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Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
W tej chwili jesteśmy na etapie rozmów z właścicielem, właśnie z  dzierŜawcom 
terenu. PoniewaŜ realizacja tego boiska nie jest najszczęśliwsza z uwagi na jego 
same połoŜenie gdzie przede wszystkim jest nie wymiarowe boisko. Jest bez szatni 
i tak naprawdę samodzielnie stanowi obiekt, który z punktu widzenia gospodarności 
i w ogóle zasadności jest trudny do wykorzystania dla młodzieŜy przy ponoszeniu 
duŜych kosztów związanych z jego utrzymaniem. Więc nakłady które zostały 
poniesione, przede wszystkim teren został odkupiony ale teŜ nakłady które zostały 
zwrócone miastu Gdańsk bądź teŜ za te nakłady zostało zbudowane boisko w innej 
lokalizacji która zostanie wskazana przez nas. To pozwoli w jakiś sensowniejszy 
sposób zarządzać tą infrastrukturą. Tam moglibyśmy budować jakieś szatnie, dać 
ochronę, Ŝeby powstało boisko na przykład ze sztuczną nawierzchnią które mogą 
być bardzo intensywnie wykorzystywane.  
 
Radny Piotr Borawski – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Czyli reasumując, państwo chce przekazać to boisko. 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
Chcemy Ŝeby to odkupił, odkupił nakłady a nakłady przeznaczymy na zbudowanie 
boiska w innym miejscu. 
 
Radny Piotr Borawski – członek Komisji Sportu i Turystyki 
A jakieś konkretne miejsce maja państwo. 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
Rozpatrujemy Zielonogórską jako lokalizację pełnowymiarowego boiska. Od wielu 
lat tam się Ŝe tak powiem w tej części nic nie dzieje i taki pomysł jest aby to 
miejsce oŜyło. Wyburzyć te stare budynki oraz postawić chociaŜby, bo nie ma 
pieniędzy więc kontenerowe instalacje, które pozwolą na podniesienie standardu 
tego potrzebnego w tej części miasta boiska.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Proszę państwa, bardzo dziękuję panom za to podsumowanie. 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku – przedstawił prezentację dot. plaŜ. 
 
 

                                                     PUNKT  - 7 
 
Centrum Sportów Motorowych i Rekreacji. 

 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Centrum Sportów Motorowych i Rekreacji to jest coś co wracamy juŜ od 2005 
roku juŜ bardziej do konkretów. JeŜeli by moŜna prosić pana Tomasza o 
przedstawienie Komisji. 
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Pan Tomasz Matjaszczuk – Dyrektor ds. Projektów Inwestycyjnych 
Panie Przewodniczący, szanowna Komisjo. Ostatni raz miałem okazję u 
państwa gościć mówiłem, Ŝe będziemy przygotowywać taki raport dotyczący 
tego czy nieruchomość która jest przeznaczona w miejscowym planie pod 
tego typy inwestycje się do tego nadaje. Dzisiaj mogę powiedzieć, Ŝe taki 
raport jest juŜ wykonany. Jest juŜ stworzony dokument. Firma, która nasze 
zlecenie wykonywała ten raport określiła jako bardzo atrakcyjną. Przyznali, 
Ŝe przerosło oczekiwania jeśli chodzi o tak unikalne i tak atrakcyjne tereny. 
Więc wstępne badanie tego czy nieruchomość jest przydatna, 
skomunikowanie, spełnia kryteria Ŝeby w miejscu przy ulicy Starogardzkiej 
powstało takie Centrum. Zrobimy taki MasterPlan, który określi funkcje w 
poszczególnych obszarach tego całego terenu, tak by tą inwestycję moŜna 
było ewentualnie etapować. Tak Ŝeby w przyszłości nie zablokować sobie 
moŜliwości tego. Trzeba z góry przemyśleć tak Ŝeby moŜna było to w 
przyszłości wszystko realizować. Jesteśmy na etapie przygotowania takiego 
harmonogramu tego jak to mogłoby wyglądać. Nie mniej, jak to zwykle w 
Ŝyciu bywa wszystko rozbija się o pieniądze. Taki MasterPlan z badaniami 
geologicznymi, które były wskazane teŜ obszary gdzie warto postawić hotel, 
gdzie warto postawić Tor Motocrossowy. Szacujemy dzisiaj na koszt około 
miliona złotych. Więc dzisiaj tak naprawdę kwestia podjęcia decyzji kto i w 
jakiej formule powinien dalej ten projekt realizować. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Dziękuję bardzo. Ja dopowiem jeszcze, dzisiaj takie odbyło się spotkanie u 
Prezydenta Bojanowskiego na ten temat i podjęta jest na „tak” oczywiście. 
To jest całe Centrum ale tam ma być nie tylko Tor do Wyścigów 
Samochodowych, motocyklowych, kartingowych duŜo jeszcze innych rzeczy 
łącznie ze sportami zimowymi. Jeszcze do tego tak jak dzisiaj słyszałem a 
moŜe coś tak jak LunaPark, Ŝeby teŜ tak samo moŜna było zrobić. Ja złoŜyłem 
w tym terminie takim wniosek ale złoŜyłem jako radny Zdanowicz o 
przyznanie grantów na ta koncepcję. Na wykonanie tej koncepcji MaserPlan. 
Wstępne prace zostały wykonane w poprzednich kadencjach. To znaczy 
zagospodarowania przestrzeni, to wszystko jest zrobione, wszystko jest 
sformalizowane. Jest to kwestia, Ŝe nie było wskazane było rozmawiać czy w 
trakcie, czy przed Mistrzostwami Europy w piłce noŜnej, Ŝeby juŜ nie 
denerwować nikogo tym bardziej, Ŝe to robione i wykonywane będzie w 
systemie prywatno-publicznym. Chodzi o to Ŝeby było coś co moŜna pokazać 
oferentom, ludziom którzy będą chcieli w to wejść, jak to ma mniej więcej 
wyglądać, jakie ma spełniać warunki. Gdzie restauracje, hotele, to wszystko. 
Chciałem prosić wobec tego kolegów o poparcie tego mojego wniosku, Ŝeby to 
był wniosek Komisji o poparcie tego wniosku który ja złoŜyłem.  
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USTALENIA KOMISJI  
  
Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska popiera złoŜony wniosek przez 
Pana radnego Mirosława Zdanowicza dotyczący zabezpieczenia środków na 
MasterPlan Centrum Sportów Motorowych.   
 
Komisja - wniosek został przyjęty w wyniku przeprowadzonego głosowania, 
               jednogłośnie 7 głosami za. 
 
Treść wniosku nr 25-09/11-05/2012 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 

                                                     PUNKT  - 8 
 
Prezentacja planu rozwoju infrastruktury extreme w Gdańsku. 
 
Pismo Stowarzyszenia Animacji Skateboardingu – stanowi załącznik nr 4 do 
protokołu. 
 
Pan Marek Gruczka – student, Politechnika Gdańska Wydział Architektura- 
przedstawił prezentację dot. sportów extreme. 
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Wasze Stowarzyszenie to liczy ilu członków. 
 
Pan Marek Gruczka – student, Politechnika Gdańska Wydział Architektura 
Nasze Stowarzyszenie liczy 30 członków które działa od 6 lat, prowadzimy 
działalność na Stoczni. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Mam takie pytanie, bo pan powiedział o tym, Ŝe na naszym Skateparku pilnujecie 
to o którym mówicie. 
 
Pan Marcin Lech – student, Politechnika Gdańska Wydział Architektura 
My mówimy Skateparku Freedom, który mieści się na ulicy Doki 2. To jest na 
terenie Stoczni Gdańskiej. My wynajmujemy tam od ECSu taką halę, krytą halę 
której największym atutem jest to, Ŝe jest kryta, bo oprócz tego jest jeszcze prąd. 
To było tak, Ŝe w 2006 były zawody organizowane tutaj na Placu Zebrań Ludowych.  
W momencie kiedy była pierwsza edycja pojawił się Skatepark w Gdańsku. Była 
taka sytuacja, Ŝe nie wiadomo było co z tym zrobić, bo to był właściciel który z tym 
Skateparkiem nie miał co zrobić. My szybko uderzyliśmy na Stocznie w celu 
wyszukania jakieś hali krytej. Okazało się, Ŝe są tam ludzie którzy pomogą.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Czy tutaj z tych które są w tej chwili wybudowane moŜna byłoby czy rozbudować, 
czy zmodernizować. 
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Pan Marcin Lech – student, Politechnika Gdańska Wydział Architektura 
To nie ma sensu i to nie ma szans Ŝeby rozbudować. Skatepark, które są za małe to 
nie o to chodzi. Nie osiągnęlibyśmy celu jaki chcemy. 
 
Radny Piotr Borawski – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Ale z czym tak konkretnie panowie przychodzą. 
 
Pan Marcin Lech – student, Politechnika Gdańska Wydział Architektura 
Naszym celem od kilku lat, jakoś działamy juŜ od 6 lat, jakoś to ciągniemy i chcemy 
przejść w następny poziom. Tak naprawdę naszym celem jest spotkanie się tutaj z 
państwem i ustalenie jakieś wspólnej drogi w której byśmy mogli razem to jakoś 
oczywiście razem popchnąć do przodu. Pierwszym takim etapem jest uzyskanie 
jakieś wytycznej jeŜeli chodzi o działkę, lokalizację. JeŜeli byśmy mieli takie coś to 
w takim wypadku moglibyśmy dalej myśleć o projekcie. 
 
Radny Piotr Dzik – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Znajdzie się sponsor jakiś. 
 
Pan Marcin Lech – student, Politechnika Gdańska Wydział Architektura 
Na to na pewno znajdzie się sponsor. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Wobec tego uściślijmy. Panie dyrektorze Trojanowski czy to jest na przykład takie 
wystąpienie poprzez Wydział Sportu do Wydziału Skarbu o działkę. Jak by pan 
proponował drogę taką, czy pan Radomski moŜe coś na ten temat podpowie. 
 
Pan Andrzej Radomski – Biuro Prezydenta ds. Sportu i EURO 2012 
Ja chciałem pytanie zadać, jak wygląda struktura organizacyjna tego w Szwecji. 
Kto jest właścicielem działki. 
 
Pan Marek Gruczka – student, Politechnika Gdańska Wydział Architektura 
To podobnie zostało zrobione tak jak my byśmy chcieli to zrealizować tutaj czyli 
tak jakby miasto przekazało teren. Jest to równieŜ taki teren nad brzegiem, bo tam 
Malmo jest miastem portowym. Tak Ŝe teren był jakby przeznaczony przez miasto i 
zostało to sfinansowane przez myślę, Ŝe przez szereg organizacji ale teŜ na pewno 
przez miasto, bo miasto z tego korzyści. W tym momencie ta organizacja która tam 
w Szwecji tym nadzoruje. Nie wiem czy to moŜna nazwać Stowarzyszeniem. To jest 
tak naprawdę teraz działalność. Oni w tym momencie mają szkołę. Prowadzą 
szkołę o profilu artystycznym w którym wykładają animację, grafikę, inne rzeczy i 
dodatkowo na zajęciach WF-u młodzieŜ uczy się jeździć na wybranym przez nich 
sporcie. Deskorolce, rolkach czy BMX-ie. Oni juŜ od dawien dawna prowadzą tą 
działalność i te struktury u nich jakby się do tego stopnia, Ŝe mogą prowadzić 
szkołę. 
 
Pan Andrzej Radomski – Biuro Prezydenta ds. Sportu i EURO 2012 
To się samo utrzymuje czy to jest dotowane.  
 
Pan Marek Gruczka – student, Politechnika Gdańska Wydział Architektura 
Satepark tak jasne. To wygląda w takiej sytuacji, Ŝe bardzo potrzebna jest 
struktura która zarządza tym Skateparkiem. 



 

17 
 

 
Radny Piotr Dzik – członek Komisji Sportu i Turystyki 
To jest jednostka miasta, gminy? 
 
Pan Marek Gruczka – student, Politechnika Gdańska Wydział Architektura 
Obecnie my funkcjonujemy jako Stowarzyszenie. 
 
Radny Piotr Dzik – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Ale czy wy jako Stowarzyszenie jako gotowy Skatepark przejmujecie. 
 
Pan Marek Gruczka – student, Politechnika Gdańska Wydział Architektura 
Wejście na Skatepark jest bezpłatne.    
 
Radny Piotr Dzik – członek Komisji Sportu i Turystyki 
To skąd środki? 
 
Pan Marek Gruczka – student, Politechnika Gdańska Wydział Architektura 
Środki z akcji właśnie promocyjnych głównie. Bądźmy szczerzy, my liczymy na to, 
Ŝe 15 tysięcy złotych około mniej więcej rocznie koszt utrzymania jest takiego 
Skateparku. 
 
Pan Andrzej Radomski – Biuro Prezydenta ds. Sportu i EURO 2012 
Kto miałby to finansować? 
 
Pan Marek Gruczka – student, Politechnika Gdańska Wydział Architektura 
To jest pytanie właśnie. Jesteśmy tutaj w celu wyszukania jakieś wspólnej drogi, 
ścieŜki. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Dziękuję panom. Myślę, Ŝe prawdopodobnie odpowiemy coś w porozumieniu z 
panem dyrektorem Paszkowskim. Proszę jakiś kontakt telefoniczny. 
 
 

                                                     PUNKT  - 9 
 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja 
 
Radny Piotr Borawski – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Ja mam taką kwestię związaną z Klubem Lechia S.A. klubem rok rocznie w 
ramach konkursu związanego z przekazywaniem środków na tak zwaną 
promocję miasta przez sport. Przekazujemy, nie jestem teraz przekonany 
jaka to jest dokładnie kwota ale to są wielomilionowe kwoty prawda? Mamy 
taki program który przekazujemy środki na rzecz Lechii S.A. związana właśnie 
z promocją przez sport tak jak chyba jeszcze czterem innym klubom w 
ramach tego konkursu. Wczoraj Ŝe tak powiem wczoraj uzyskaliśmy dosyć 
wysoki efekt promocyjny związany z tym, Ŝe Lechia S.A. w wyborach na 
prezesa PZPN-u zgłosiła kandydaturę osoby, która w zeszłym roku odeszła ze 
Związku z w atmosferze podejrzeń o korupcję. Moim zdaniem jest to dosyć 
duŜy skandal, duŜego kalibru, Ŝe akurat druŜyna z Gdańska takiego typu 
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działania prowadzi. Chciałem Ŝe tak powiem zastanowić się i złoŜyć taki 
wniosek do kolegów czy byśmy nie wystosowali jakiegoś stanowiska Komisji w 
tej sprawie której Ŝe tak powiem wykazujemy dezaprobatę na taki czyn i nie 
takich działań promocyjnych oczekujemy ze strony klubu na któremu takie 
środki na promocji przekazujemy. 
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Ja bym chętnie wysłuchał stanowiska klubu. MoŜe byśmy kogoś zaprosili i 
wtedy dopiero podjęli jakąś uchwałę czy głosowanie. 
 
Radny Piotr Borawski – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Tylko kwestia tego, Ŝe termin wyborów jest w październiku. 
 
Radny Adam Nieroda – członek Komisji Sportu i Turystyki 
26 października są wybory w PZPN. 
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
PZPN to jest Stowarzyszenie pozarządowe i ja się w to nie mieszam. 
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu i Euro 2012 
Mogę tylko państwu powiedzieć, Ŝe nasz kontakt z szefostwem klubu jest 
bardzo rzadki albo sporadyczny. 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
Proszę państwa, jeszcze pierwsza sprawa. Pan Kręcina nawet nie ma zarzutów 
i trudno dzisiaj na ten temat mówić. To jest pierwsza sprawa. śyjemy w 
wolnym kraju, gdzie dopóki nie jest udowodnione tak Ŝe moŜe kandydować i 
Stowarzyszenie moŜe brać takich ludzi poprzez swoich członków na zasadach 
które oni sobie ustalają. To jest pierwsza sprawa. Druga sprawa, nie moŜemy 
łączyć Ŝaden sposób promocji, usług promocyjnych które kupujemy, które 
polegają na świadczeniu usług jakimiś innymi wyborami. Czyli innymi 
warunkami. One są na zasadzie, albo chcemy się renomować poprzez klub 
sportowy jeden czy drugi bądź nie. śadne inne uwarunkowanie promocji 
zgodnie z nasz wolą lub z naszym widzimisie jest absolutnie niedopuszczalne 
w moim odczuciu. I to chciałbym Ŝeby państwo radni wzięli pod uwagę. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Dziękuję bardzo. Proponuję przeniesienie tego tematu na posiedzenie klubie. 
Niech się cały klub wypowie. 
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Jeszcze jest takie zaległe pismo z sierpnia pani Mechaniszyn z Dolnego 
Miasta, która poprosiła o wyremontowanie dwóch placów, które zostały 
zdewastowane. Ja wnioskuję do Pana Prezydenta Ŝeby je wyremontować i 
odtworzyć nawet wbrew stanowisku GZNK. Taka prośba do prezydenta. 
Oficjalnie taki wniosek stawiam. 
 
Pismo Pani Karoliny Mechaniszyn -  stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
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USTALENIA KOMISJI  
  
Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska zwraca się do Pana Prezydenta 
z uprzejmą prośbą o  wyremontowanie i odtworzenie Placów zabaw dla dzieci z 
Dolnego Miasta.  
 
Komisja - wniosek został przyjęty w wyniku przeprowadzonego głosowania, 
               4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się  
 
Treść wniosku nr 25-09/12-06/2012 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
 
PoniewaŜ nie było więcej spraw wniesionych i wolnych wniosków Przewodniczący 
podziękował wszystkim obecnym za uczestnictwo. 
 
 
Na tym posiedzenie zakończono – godz. 18.10 
 
 
 

                                              Przewodniczący 

                                                  Komisji Sportu i Turystyki RMG 

                                

                                                            Mirosław Zdanowicz 

 
Protokół sporządziła: 
 
 
Anna Jabłońska 
 
 
 
 


